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SVAR PÅ INTERPELLATION 
Kommunfullmäktige 

Datum: 2024-03-18 
Diarienummer: KS-2024/388.110 

Interpellation om Stockholm vattens projekt, 
Stockholms Framtida Avloppsrensning (SFA)  

Mittenstyret verkar alltid för att varje skattekrona ska användas på bästa 

möjliga sätt. Hela kommunkoncernens verksamheter, ägande och 

investeringar analyseras därför löpande, inte minst i det årliga beslutet om 

mål och budget, för att hitta nya sätt att arbeta och att säkerställa att våra 

gemensamma resurser används ansvarsfullt och effektivt. 

Interpellanten beskriver att prognoserna avseende investeringsutgifterna för 

projektet Stockholms Framtida Avloppsrening (SFA) har ökat markant sedan 

2014, vilket också bekräftas av stadsrevisionens rapport över Stockholm 

Vatten och Avfall AB:s (SVOA) årsrapport för 2023. Under nedanstående 

rubriker går undertecknad över till att besvara de frågor interpellanten ställt 

om kommunens inflytande och ägarstyrning över det delägda bolaget 

Stockholm Vatten AB.  

Vilket inflytande har Huddinge kommun över det delägda bolaget? 

Som delägare i Stockholm Vatten AB ligger det i Huddinge kommuns 

intresse att följa utvecklingen av projektet SFA. De investeringar som 

genomförs i det gemensamt ägda bolaget ska finansieras via taxor, vilket även 

påverkar Huddinges invånare. 

Uppdraget att planera och prognostisera för utbyggnaden av SFA är dock 

tillställt SVOA 2016 via ägardirektiv från Stockholm Stadshus AB. Huddinge 

kommun har ingen ägarandel i Stockholm Stadshus AB, och därmed heller 

inget inflytande att påverka ägardirektivet. 

Delägare i aktiebolag har, om inget annat avtalas, rösträtt i enlighet med 

ägarandelen. Avtal om rösträtt avvikande från ägarandelen finns inte. 

Huddinge kommun äger 2 % av aktierna i bolaget. Det inflytande Huddinge 

kommun kan förvänta sig avseende bolagets beslut om framtida investeringar 

uppgår därmed till 2 %. Utrymmet att agera styrande begränsas av 

ägarandelen. Rösträtt utövas på bolagsstämma, och då via av kommunen 

utsett ombud. Ombudet har att förhålla sig till kommunens fastställda 

direktiv. 

Hur kan Huddinge kommun bevaka delägda bolags investeringsprojekt? 

SVOA AB genomför via sitt dotterbolag Stockholm Vatten AB betydande 

investeringar varje år. En stor del av dessa utgörs av vatten- och avloppsnät i 

Huddinges och Stockholms kommuner. SVOA-koncernen äger ledningsnäten 

i båda kommunerna. Det innebär att den nyetablering av ledningar som sker 
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till följd av utbyggnad av infrastruktur utgör investeringar i Stockholm Vatten 

AB. Den typen av projekt utgör en delmängd i Huddinge kommuns 

samhällsbyggnadsavdelnings projektplanering, och kan följas upp och 

bevakas i den processen. 

Planeringen avseende kommande investeringsprojekt omfattar således både 

utbyggnad av ledningsnät och utbyggnad av anläggningar för hantering av 

dricksvatten respektive avloppsvatten. 

När det gäller framtida investeringar inom ramen för SFA har Huddinge 

kommun via bolagsordningen (Stockholm Vatten AB) rätt att ta del av 

handlingar och räkenskaper samt inspektera bolaget och dess verksamhet 

(§12 BO). Huddinge kommun är också delaktig i taxebeslut (§13 BO). 

Huddinge kommun bereds dock inte tillfälle att ta ställning till beslut av 

principiell beskaffenhet (§14 BO). Huddinge kommun kan framföra 

synpunkter avseende kommande investeringar, men förmågan att påverka är 

begränsad. 

Vem representerar Huddinge kommuns valda representanter? 

Den av fullmäktige valda företrädaren i Stockholm Vatten AB:s styrelse 

representerar ägaren, det vill säga Huddinge kommun. Företrädarens 

partitillhörighet är således underordnad. Ägarens intressen i bolaget hanteras 

av kommunfullmäktige, där fullmäktiges samtliga politiska partier finns 

representerade. Styrelsen har att bevaka bolagets intressen. Som ledamot i ett 

bolags styrelse är det bolagets verksamhet och intressen som utgör grund för 

uppdraget.  

För Mittenstyret, 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 

 


